

ՏԵՂԵԿՈՒԹՅՈՒՆՆԵՐ ՀԵՂԻՆԱԿՆԵՐԻ ՄԱՍԻՆ
СВЕДЕНИЯ ОБ АВТОРАХ
INFORMATION ABOUT THE AUTHORS

1. **Սեյրան Զարարյան** – փիլիսոփայական գիտությունների դոկտոր, պրոֆեսոր, ԵՊՀ փիլիսոփայության պատմության տեսության և տրամաբանության ամբիոնի վարիչ
Сейран Закарян – доктор философских наук, профессор, заведующий кафедрой истории и теории философии и логики ЕГУ
Seyran Zakaryan – Sc. D. in Philosophy, Professor, Head of the Chair of History, Theory and Logic of Philosophy, YSU
Էլ. փոստ՝ szakaryan@ysu.am
2. **Կարլեն Միրումյան** – փիլիսոփայական գիտությունների դոկտոր, պրոֆեսոր, ՀՀ ԳԱԱ փիլիսոփայության, իրավունքի և սոցիոլոգիայի ինստիտուտի հայ փիլիսոփայության պատմության բաժնի վարիչ
Карлен Мирумян – доктор философских наук, профессор, заведующий отделом истории армянской философии Института философии, права и социологии НАН РА
Karlen Mirumyan – Sc. D. in Philosophy, Professor, Director of the Institute of Philosophy, Sociology and Law NAS RA
3. **Մովսես Դեմիրճյան** – փիլիսոփայական գիտությունների թեկնածու, ԵՊՀ փիլիսոփայության պատմության, տեսության և տրամաբանության ամբիոնի դոցենտ
Мовсес Демирчян – кандидат философских наук, доцент кафедры истории и теории философии и логики ЕГУ
Movses Demirchyan – PhD, Associate Professor of the Chair of History, Theory and Logic of Philosophy, YSU
Էլ. փոստ՝ mdemirchyan@ysu.am
4. **Ռոզա Նեմիշալյան** – փիլիսոփայական գիտությունների թեկնածու, ԵՊՀՀ հասարակագիտական առարկաների ամբիոնի դասախոս
Роза Немишальян – кандидат философских наук, преподаватель кафедры общественных наук ЕГМУ
Roza Nemishalyan – PhD, Lecturer of the Chair of Social Sciences, YSMU
Էլ. փոստ՝ roza.nemishalyan@gmail.com
5. **Հրաչյա Հովհաննիսյան** – հոգեբանական գիտությունների թեկնածու, ԵՊՀ ընդհանուր հոգեբանության ամբիոնի դոցենտ
Рачья Оганнисян – кандидат психологических наук, доцент кафедры общей психологии ЕГУ
Hrachya Hovhannisyan – PhD, Associate Professor of the Chair of Psychology, YSU
Էլ. փոստ՝ hrach.hovhannisyan@ysu.am

6. **Արմեն Բարսեղյան** – «Ոգեշնչում հոգեբանական արվեստանոց» հ/կ համահիմնադիր, հոգեբան-խորհրդատու
Армен Барсегян – соучредитель общественной организации Психологическая студия «Внушение», психолог-консультант
Armen Barseghyan – Cofounder of “Suggest Psychological Studio” NGO, psychological counselor
Էլ. փոստ՝ suggeststudio@gmail.com
7. **Աստղիկ Սերոբյան** – ԵՊՀ անձ և սոցիալական միջավայր գիտահետազոտական լաբորատորիայի կրտսեր գիտաշխատող
Астхик Серобян – младший научный сотрудник лаборатории личности и социальной среды ЕГУ
Astghik Serobyan – Junior researcher of the Laboratory of the Personality and Social Environment, YSU
Էլ. փոստ՝ astghiks@ysu.am
8. **Վելյան Արթուր** – ԵՊՀ ընդհանուր հոգեբանության ամբիոնի հայցորդ
Артур Велян – соискатель кафедры общей психологии ЕГУ
Artur Velyan – Dissertee of the Chair of General Psychology, YSU
Էլ. փոստ՝ velyan.a@mail.ru

ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹՅՈՒՆ * СОДЕРЖАНИЕ * CONTENTS

ՓԻԼՍՈՓՈՒԹՅՈՒՆ ФИЛОСОФИЯ * PHILOSOPHY

<i>Մեյրան Զարարյան</i> – Գրիգոր Տաթևացու բարոյագիտական հայացքները	3
<i>Сейран Закарян</i> – Этические взгляды Григора Татеваци	
<i>Seyran Zakaryan</i> – The Ethical Views of Grigor Tatevatsi	
<i>Վառլեն Միրումյան</i> – «Բնաբանութեան» մեթոդաբանական հիմնավորումը Անանիա Շիրակացու երկերում	16
<i>Карлен Мирумян</i> – Методологическое обоснование «науки о природе» в трудах Анании Ширакаци	
<i>Karlen Mirumyan</i> – Methodological Substantiation of the “Science of Nature” in the Works by Anania Shirakatsi	
<i>Մովսես Դեմիրճյան</i> – «Սահման» հասկացության փիլիսոփայական- մշակութաբանական ըմբռնումները	26
<i>Мовсес Демирчян</i> – О философско-культурологическом значении понятия «граница»	
<i>Movses Demirtshyan</i> – The Philosophical-Culturological Significance of the Conception “Border”	
<i>Ռոզա Նեմիշալյան</i> – Մետամոդերնը որպես «պատմության ավարտի» շարունակություն	36
<i>Роза Немишальян</i> – Метамодерн как продолжение “конца истории”	
<i>Roza Nemishalyan</i> – Metamodernism as Alternative to the “End of History”	

ՀՈԳԵԲԱՆՈՒԹՅՈՒՆ ПСИХОЛОГИЯ * PSYCHOLOGY

<i>Հրաչյա Հովհաննիսյան, Արմեն Բարսեղյան</i> – Մարդու վարքի դեվոլյուցիան. վարքաբանական և հոգեբանական վերլուծություն	48
<i>Рачья Оганнисян, Армен Барсегян</i> – Деволюция человеческого поведения: этолого-психологический анализ	
<i>Hrachya Hovhannisyan, Armen Barseghyan</i> – Devolution of Human Conduct: Ethological and Psychological Study	

<i>Աստղիկ Սերոբյան</i> – Անձնային գործոնների փոխկապվածության խնդիրը անձի ուսումնասիրման «Մեծ հնգյակ» եվ «Մուր եռյակ» մոդելներում.....	62
<i>Астхик Серобян</i> – Проблема взаимосвязи личностных факторов в моделях изучения «большой пятёрки» и «тёмной триады»	
<i>Astghik Serobyan</i> – The Problem of the Relationship between Personal Factors in Personality Traits Models “Big Five” and “Black Triad”	
<i>Արթուր Վելյան</i> – Անձի հոգեբանական հարմարման մեխանիզմները արտակարգ իրավիճակներում	74
<i>Артур Велян</i> – Механизмы психологической адаптации личности в чрезвычайных ситуациях	
<i>Artur Velyan</i> – The Psychological Adaptation Mechanisms of a Person in Emergency Situation	
Տեղեկություններ հեղինակների մասին	80
Сведения об авторах	
Information about the Authors	